
Zpráva o činnosti SDH v Horní Sytové za rok 2023.

Sestry a bratři, vážení hosté, scházíme se dnes na výroční valné hromadě, abychom 
zhodnotili činnost sboru za uplynulý rok. K dnešnímu dni má náš sbor 28 členů 
z toho 7 žen a 21mužů. Děti z Horní Sytové jsou členy SDH Víchová a tam cvičí 
a soutěží, protože u našeho sboru by jich bylo málo a nepostavily by soutěžní 
družstvo. Takhle je to dobře zařízeno ku prospěchu obou jmenovaných sborů. 
Vzhledem k navýšení odvodu členských příspěvků došlo v loňském roce k výstupu 
několika členů, kteří zde nebydleli a byli pouze pasivními členy.

A nyní k naší činnosti. V roce 2023 se nekonal hasičský bál ani závody na pytlích. 
Tradice konání hasičského bálu se přerušila s epidemií koronaviru a již jsme 
ji neobnovili ani v roce minulém, ani v roce 2024. Doba není příliš vhodná, je nejistá, 
a tak ani letos ples nepořádáme i když to byl vždy největší zdroj příjmů, díky 
osobnímu zvaní našich dvojic v okolí. Plánované závody na pytlích se také nekonaly, 
protože nebyly vhodné sněhové podmínky.

Jako první akci v roce 2023 jsme uspořádali pálení čarodějnic, kterému předcházela 
brigáda na zajištění dřeva, dovoz a stavění hranice, zajištění občerstvení 
a lampionový průvod pro děti na stráň nad Hasičárnou, a pak zapálení ohně a upálení 
čarodějnice. Následovalo posezení u ohně a opékání buřtů. Dobrým zázemím 
pro občerstvení a venkovní posezení je jako vždy hasičská zbrojnice, v jejíž bezpečné 
vzdálenosti se tato akce koná. Akce to byla zdařilá a nové jaro jsme všichni uvítali 
s radostí.

V červenci následovala pak již desátá hornosytovská pout. S jejím zajištěním je vždy 
hodně práce, ale i v roce 2023 se podařilo vypůjčit si kolotoč, houpačku a připravit 
další zábavné akce. Podruhé již, díky bratru Josefu Vejnarovi, byl uskutečněn závod 
v běhu k rozhledně v Roprachticích, který nese název „Memoriál bratra Rudy Šubrta“ 
na počest jeho památky, jako dlouholetého starosty a následně čestného starosty 
našeho sboru. Po návratu závodníků následovalo ještě formou soutěže „potápění 
v Jizeře“. Od 17 hodiny hrála pak k poslechu a tanci živá hudba pod vedením 
pana Petra Červeného a zábava s tancem pokračovala do pozdních večerních hodin.

Každoročně několikrát sekáme a odklízíme trávní porost na pozemku .který navazuje 
na zpevněnou plochu před hasičárnou. Jde o pozemek obce a z části české dráhy. 
Jinak by asi tento prostor zůstal zarostlý trávou a náletem plevelných dřevin. V roce 
2022 byla provedena penetrace pevné plochy před hasičárnou, což je velký přínos 
a zlepšení při konání jakýchkoliv venkovních akcí.

V průběhu letošního roku nedošlo v Horní Sytové k žádným živelným pohromám . 
Na podzim jsme v rámci cvičení prověřili naši techniku, která je vždy připravena 
v  mezích naší působnosti pomoci občanům v nenadálých situacích.



Na internetu, na webové stránce našeho sboru, lze najít fotodokumentaci 
z jednotlivých akcí a rovněž do zpravodaje obce zasíláme příspěvky o průběhu 
činnosti ve sboru za jednotlivá čtvrtletí.

Členské schůze se konají pravidelně každý první pátek v měsíci, kde řešíme 
jednotlivé úkoly a také je to příležitost k setkání členů, „když zde není funkční 
hospoda a žádná jiná možnost setkávání .Hasičská zbrojnice slouží také mimořádně 
k setkání a oslavám různých výročí pro rodiny našich členů. Díky útulné hasičské 
zbrojnici o jejíž postavení jsme mnoho a mnoho let marně usilovali. Až nástupem 
současného starosty obce pana Zbyňka Hrubce a zastoupení našeho starosty sboru 
v zastupitelstvu obce ve Víchové nad Jizerou se našla dobrá vůle a peníze k postavení 
této budovy. Od komunálních voleb v r.2022 máme v obecním zastupitelstvu již dva 
zastupitele. Mimo starosty sboru bratra Luboše Ducháčka se jím stal i místostarosta 
sboru br. Pavel Mládek.

Náš sbor dobrovolných hasičů není výjezdní jednotkou, ale je jednotkou pro místní 
zásah. Nemáme tedy zdaleka tolik úkolů při výjezdech jako např. SDH Poniklá nebo 
SDH Víchová,které jsou výjezdními jednotkami. Ale i my, menší sbory v okrsku, 
máme ale nezastupitelnou úlohu při zachovávání společenského a kulturního života 
v těchto menších obcích, jako jsou Roprachtice, nebo jejich částí jako je 
Přívlaka,Víchovská Lhota, Křížlice a Horní Sytová. Jsme převážně jediní, kteří 
nějaké akce pro veřejnost v těchto bývalých samostatných obcí, pořádají. Tyto části 
obcí se však dost vylidnily a tak jsme rádi, když se k nám připojí a k nám vstoupí 
i noví členové z řad našich majitelů rekreačních chalup a pomáhají nám v práci a 
v pořádání akci.

Tak to byla stručná zpráva o činnosti našeho sboru za rok 2023. Koronavirus a jeho 
následky a celková politická a ekonomická situace v republice a ve světě, s ohledem 
na nebezpečí války, se nepříznivě promítá i do veškeré dobrovolnické činnosti, kam 
patří i hasiči. Doba je nejistá, a to k nadšení lidí  a zapojení se do akcí pro veřejnost 
nepomáhá. Přesto, ale do nového roku 2024 je třeba jít s optimismem a nadějí, že 
tento rok přinese pozitivní změnu a klidnější atmosféru. Pak se bude lépe dařit 
i celospolečensky prospěšné hasičské činnosti.

Závěrem mi dovolte, abych poděkovala všem naším členům za jejich celoroční 
činnost na úseku požární ochrany, ale i za členství, které neodradily zvýšené členské 
příspěvky a zůstali u hasičů i když se aktivní činnosti třeba neúčastní.

Tak tedy hodně zdraví a štěstí a spokojenosti Vám všem v novém roce 2024

Zapsala: Ducháčková
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